
  سيدنظام الدين موسوي:
چه جوانان��ي! اس��ماعيل مي بين��ي؟ چه 
جواناني! شهادت فرزند سيدحسن نصرالله، 
ش��هادت فرزندان ش��يخ ابراهيم زكزاكي، 
ش��هادت فرزند عماد مغنيه و حالا شهادت 
سه فرزند اس��ماعيل هنيه. به همين دليل 
اس��ت كه واژگان ترس و  شكست هرگز به 
قاموس »جبهه مقاومت« راه پيدا نمي كند. 

 #اسماعيل_هنية
  محمدامين مظلوم خداشهري:

همان رس��انه هايي ك��ه موقع اغتشاش��ات 
مي گفتند مسئولان ايران با خانواده هايشان به 
ونزوئلا فرار كرده اند، به دروغ گفتند فرزندان 
هنيه در اروپا و قطر در امنيت كاملند، حال 
بعد از شهادتشان ساكت شدند و در اين ميان 

عده اي بار ديگر فريب رسانه را خوردند. 
  كاربري با نام »جنلي«:

حت��ي ماه هاي پي��ش هم چند ن��وه ديگه 
اسماعيل هنيه ش��هيد ش��ده بودن، ولي 
رس��انه هاي غرب��ي اي��ن چيزه��ا رو بولد 
نمي كنند چ��ون دروغ هاي قديميش��ون 
ميره زير س��ؤال. دو نوه اش تو ماه هاي اول 
جنگ ترور شدن. چند روز پيش هم ارتش 
اسرائيل ماشين پسرش رو در حالي زد كه 

سه پسر و دختربچه در آن بودن!
  م. كريمي:

مظلوم ت��ر از بچه ه��ا و نوه هاي اس��ماعيل 
هنيه خود اس��ماعيل هنيه ب��ود كه مدام 
تهمت ش��نيد  كه خودش و خان��وادش از 
غزه فرارك��ردن و مردم رو به كش��تن داده 
و... در حالي كه قبلًا ه��م ۱۴ نفر از اعضاي 
خانواده شو تو همين جنگ از دست داده بود، 

ولي غير از مقاومت هيچ وقت حرفي نزد. 
  عليرضا تقوي نيا:

اسرائيلي ها ديوانه ش��ده اند، آنها قوه عاقله 
ندارند. كشتن فرزندان و نوه هاي اسماعيل 
هنيه هي��چ ارزش نظامي و سياس��ي براي 
اسرائيل نداش��ت. بالعكس تبليغات عليه 
حم��اس را خنث��ي ك��رد و محبوبيت اين 
جنبش مقاومت را بيش��تر كرد. تصميم به 

ترور فرزندان هنيه نش��ان داد در اسرائيل 
ديگر قوه عاقله حاكم نيست. 
  كاربري با نام »ايلجان«:

از رموز پيروزي جبه��ه مقاومت در منطقه 
اينه  كه رهبرانش مثل اس��ماعيل هنيه از 
فداكردن جون خود و خانواده ش��ون در راه 
اعتقادشون دريغ نمي كنند. دقيقاً برعكس 

اپوزيسيون ايران. 
  زهرا مشتاقي:

كجا هس��تند اونايي كه مي گفتن بچه هاي 
اسماعيل هنيه بيرون غزه دارن با پول هاي 
اي��ران عش��ق و ح��ال مي كنن��د؟! عجب 

فرشته هايي... 
  سيد اميرحسين هاشمي:

در حالي كه نتانياهو و رهبران صهيونيست و 
خانواده هاشون در دژ هاي امن مخفي شدند، 
رهبران مقاومت در بين مردم هستند و همراه 
با س��ايرين عزادارند. يك روز س��يدعباس 

موس��وي و خان��واده ش، يك روز ش��هيد 
سيدمحمدهادي نصرالله و يك روز فرزندان 
و نوه هاي اسماعيل هنيه. شكست كساني كه 
مرگ براشون لذت و آرمان محسوب ميشه، 

شبيه يك جوكه. #غزة_تنتصر
  سلمان معمار:

يه عده بي ش��رف اينجا از زير پتو مي گفتن 
اسماعيل هنيه تو قطر مي خوره مي خوابه و 
پول مي گيره. طرف فقط سه تا پسرش و سه 
تا نوه اش يكجا امش��ب كشته شدند. كدوم 
ابلهي حاضره به خاطر پ��ول اينقدر هزينه 
بده؟! جدا طرفداري از اس��رائيل زوال عقل 

مياره. #غزه
  فاطمه سادات فردوس:

سه فرزند اسماعيل هنيه امروز به شهادت 
رس��يدند. در واكن��ش به اين خب��ر گفته: 
»نزديك ۶۰نفر از خان��واده من مانند همه 
مردم فلسطين به ش��هادت رسيدند و هيچ 

تفاوتي بين آنها نيس��ت. خون پسران من 
از خون شهداي ما در غزه باارزش تر نيست، 
آنها همه فرزندان من هستند.« كوه مقابل 

استقامت و ايمان اين ملت كم مياره... 
  محمد هولمز:

دو تا فرشته نوه هاي اسماعيل هنيه، از سوی 
صهيونيس��ت هاي تروريس��ت به شهادت 
رس��يدند! زورش��ون به حماس نميرس��ه 

عقده شون رو سر كودكان خالي مي كنند!
  كاربري با نام »ناهيرا«:

ملتي ك��ه چني��ن رهبراني دارن��د هرگز 
شكس��ت نخواهند خورد. خودفروختگان 
ج��ار مي زدند كه خان��واده هني��ه در قطر 
خوش مي گذرانند، اما نگفتند پسر نتانياهو 
روز اول جنگ ب��ه امريكا فرار ك��رد. آري، 
شهادت ميراث آزادگان جهان و فرار ميراث 
مستكبران اس��ت چه پهلوي چه نتانياهو. 

#اسماعيل_هنيه

 كوه مقابل استقامت و ايمان اين امت
 كم مي آورد

 واكنش هاي كاربران شبكه هاي اجتماعي به شهادت فرزندان و نوه هاي اسماعيل هنيه 
و صبر مثال زدني او و همسرش

شهادت سه پسر اسماعيل هنيه، رئيس دفتر سياسي حماس به همراه فرزندانشان در غزه 
با واكنش هاي بسياري در شبكه هاي اجتماعي همراه بود و نام او را به ترند توييتر تبديل 
كرد. اسامي شهدا به اين شرح اعلام شده است: حازم اسماعيل هنيه و دخترش آمال، 

امير اسماعيل هنيه و پسرش خالد و دخترش رزان و محمد اسماعيل هنيه. كاربران از 
صبر و مقاومت اين فرمانده موفق و خوشنامه حماس نوشتند و رفتار او را الگوي فرماندهي 
در جبهه مقاومت دانستند. در ادامه بخش هايي از واكنش هاي كاربران را مرور كرده ايم. 

اين صفحه پيام ه�ا،  متن ها، عكس نوش�ت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر شده در فضاي مجازي را بازنشر می دهد. تلاش بر اين 
اس�ت كه ديدگاه ها و نظرات كاربران انديش�مند ش�بكه های 

اجتماعی در عرصه مكتوب هم ديده شود.

    تصویر منتخب

       شگفتي طبيعت زيباي گيلان در فصل بهار | عكس از مجتبي دري 
| صفحه توييتري »ايران با شكوه«

حالات افرادي كه در پاكسازي 
ذهن خود موفق بوده اند

علامه طباطبايی )ره(:
 اكثر افرادی كه موفق به نفى خواطر ش��ده و توانس��ته اند ذهن 
خود را پاك و صاف كرده و از خواطر مصفا كنند و بالاخره سلطان 
معرفت برای آنان طلوع كرده در يكى از اين دو حال بوده است: 

۱( در حين تلاوت قرآن مجيد و التفات به خواننده آن چه كسى 
در حقيقت قاری قرآن است و در آن وقت بر آنان منكشف مى شده 

است كه قاری قرآن خداست جل جلاله. 
2( از راه توسل به حضرت اباعبدالله الحسين)ع(، زيرا آن  حضرت 
را برای رفع حجاب و موانع طريق نس��بت به س��الكين راه خدا 

عنايتى عظيم است. 
منبع: كانال تلگرامي »نشر بيانات و دستورالعمل هاي علماي اسلام« 

به استناد رساله لب اللباب در سير و سلوك أولي الألباب، صفحه ۱5۰.

   آیينه نفس

آنچه محفل و زندگي با آيه ها به ما نشان داد

حس��ن عابديني در توييتي نوش��ت: رژيم صهيونيستي نه فقط ش��ش ماه گذشته ۹۰ درصد 
دانشگاه هاي غزه را با خاك يكسان كرد، بلكه سه رئيس دانشگاه و ۱۰۰ رئيس دانشكده و استاد 
را هم به شهادت رساند. سياستمداران جهاني براي۳۴ هزار شهيد غزه يك دقيقه سكوت نكرد، 

بلكه سكوت تأييدآميز ۷5 سال استمرار يافت. #غزه_تقاوم_وستنتصر_بإذن_الله

شايان نادري در توييتي نوشت:  هر سياه چادر عشاير به معناي واقعي يك كارگاه اقتصادي 
است كه نقش مهمي در رونق كسب  و كار كش��ور دارند. توليد بخش زيادي از گوشت قرمز 
كشور، صنايع دستي)گليم، گبه و...(، حوزه گردشگري و ظرفيت گياهان دارويي گوشه اي از 

نقش مهم و مردمي جامعه بزرگ عشايري هستند. زيست بوم عشايري را حفظ كنيم. 

حامد تقديري در كانال ش��خصي خود در 
پيام رسان بله نوشت: هر جور نگاه مي كنم 
برنامه پويش زندگي با آيه ها و برنامه محفل 
اصلاً خوب نبود. نمي دانم شما در چه فضايي 
هستيد و چطور فكر مي كنيد، اما براي من 
كه همه عمرم را در كار فرهنگي گذاشته ام 
و فعاليت هاي قرآني ه��م جزو دغدغه هاي 
اصلي ام بوده، اصلاً خوب نبود. من ماه رمضان 
كه تمام شد آنقدر اين برنامه برايمان بد بود 
كه گوشه اي رفته ام و لحاف به سر كشيده ام و 

دارم به كارهاي بدم فكر مي كنم. 
محف��ل برايمان ب��د ب��ود، چون نش��ان داد 
مي توانيم همه مان پاي آرمانمان بايس��تيم و 
نه آرم هاي مان و همه مجموعه هاي فرهنگي 
به  جاي كشيدن هر برنامه به سمت خودشان و 
زدن آرم بزرگ تر از بقيه پاي پوستر و بي شمار 
طرح و كار فرهنگي ك��ه آخرش اثرش معلوم 
نمي ش��ود، بيايند و دست به دست هم دهند 
و با هم ي��ك كار خوب را رق��م بزنند.  محفل 
برايمان بد بود چون نش��ان داد ق��رآن اتفاقاً 
براي زندگي هاي مان است و آنقدر در زندگي 
به آن نياز داريم كه هميش��ه بايد در محضر 

قرآن باشيم و دنبالمان باش��د نه اينكه فقط 
براي گرفتن ثواب به سراغ آن برويم و ماه هاي 
رمضان آن را بخوانيم.  محفل برايمان بد بود 
چون حجت را برايمان تمام كرد و نشانمان 
داد آدم هايي كه در ظاهر توانشان از من كمتر 
است هم در اين مسير نوراني موفق شدند و ما 

از سر تنبلي و غفلت بازمانده اين راهيم. 
محفل برايمان بد بود چون نشان داد رسانه 

مي شود معنوي، نوراني، قرآني و با بركت شود 
و ما چقدر مي توانيم از رسانه براي زيبايي هاي 

دينمان بهره ببريم و كوتاهي كرديم. 
محفل برايمان بد بود چون نش��ان داد اتفاقاً 
راه قرآن و فعاليت هاي فرهنگي ديني چون 
مطابق با فطرت هاست بر دل ها مي نشيند و راه 
ارتباط ما با جامعه اسلامي است حتي آنهايي 
كه به ظاهر از دين و معنويت فاصله گرفته اند. 

محفل برايم��ان بد ب��ود چون م��ا را كه به 
روزمرگي هاي فعاليت فرهنگي عادت كرده 
بوديم، فهم جدي��دي بخش��يد و از غفلت 
خارجمان كرد.  حال اين ماييم و پسا محفل 
و يك زندگي جديد با آيه ها. ماييم و نوجوانان 
كه فهميده اند كه موسيقي و فيلم هاي كره اي 
آدرس غلط بوده و قرآن پر از زيبايي است. 
حال اين ماييم كه بايد محف��ل نوجواني را 
بس��ازيم وزندگي هاي پر از آيه و معنويت را 
برايش��ان رقم بزنيم. مايي��م و راه جديد در 
انس��جام فعاليت هاي فرهنگ��ي و قرآني و 

بهره ي جديد از رسانه جامعه اسلامي. 
بيايي��د و براي س��ال پيش رويم��ان، براي 
محفل ه��ا و آيه ه��اي زندگي هاي م��ان 
برنامه ريزي جديدي كني��م و راهي پر نور و 

بركت در مسير عشق الهي باز كنيم. 
خدا قوت به همه عزيزاني كه در راه و مسير 
تحقق زندگي با آيه ها خالصانه و مجاهدانه 
وارد ميدان ش��دند كه ان ش��اءالله اجرشان 
را از دس��تان مب��ارك كري��م اهل بي��ت و 

اميرالمؤمنين)ع( خواهند گرفت. 
قدردان زحماتتان هستيم. 

آغشتگي دست رژيم خبيث به خون علم هر سياه چادر عشايري يك كارگاه اقتصادي

دعايي زيبا از حضرت علي)ع(
عليرضا بازارگان در كانال تلگرامي خود نوشت: ديشب دعايي شنيدم كه بر دلم نشست و من 
را به فكر فرو برد. حيفم آمد كه با شما به اشتراك نگذارم. اين عبارت از زبان مبارك حضرت 
علي نقل شده اس��ت كه مي فرمايد: » اللَّهُمَّ اغَْنِنِي بحَِلَالكِ عَنْ حَرَامِك« )الامالي ص۳۸۸( 

خدايا مرا به وسيله حلالت از حرامت بي نياز كن. 
شايد ترجمه واضحش اين باشد كه خدايا آنقدر از حلال هايت به من بده تا كه از حرامت بي نياز 
بشوم. به عنوان مثال، انقدر ثروت حلال به من بده تا ديگر نيازي به مال حرام نداشته باشم. 
ترجمه بالا ايرادي ندارد، ولي اين دعا از زاويه هاي ديگري نيز توجهم را جلب كرد كه به نظرم 
ظرافت دارد. اينطور با خودم فكر كردم كه اين عبارت مي تواند براي انسان يادآور قناعت )با 

قاف( در كنار غني بودن )با غين( باشد. 
يعني اينطور معني كنيم كه خدايا كمكم كن دلم با حلالت، هر چقدر كم يا زياد باشد، آرام 
گيرد كه ديگر دنبال حرام نروم. اگر اين طور معني كني��م ديگر فقط تأكيد بر زيادي نعمت 

حلال نيست، بلكه در كنارش، يك تزكيه قلبي نيز تقاضا مي كنيم. 
چقدر اين مي تواند در زندگي راهگشا باشد! يك شريك را تصور كنيد كه در شراكتي حلال 
است، ولي چون چش��م و دلش سير نيست به مال ش��ريكش طمع مي كند. يا مثلًا مردي را 
تصور كنيد كه همسري حلال دارد، ولي به دليل هوسي كه در دلش است، به دنبال زنان ديگر 
مي رود. يا فردي حريص را تصور كنيد كه با وجود نعمت هاي فراوان حلال، چون غنا ندارد، 

دائم احساس كمبود و نياز و افسردگي و ناچاري مي كند. 
با اين ديد، مي توانيم به س��وره علق قرآن حكيم مراجعه كنيم و ببينيم كه اگر انسان قناعت 
نداشته باشد، چه بسا احساس غني بودن او را بيشتر به س��مت حرام ببرد تا حلال! يعني به 
جاي اينكه نعمت هاي حلال او را از چيزهاي حرام بي ني��از كند، بدتر نعمت هاي فراوان او را 
دچار اشتباه شناختي مي كند. گويي از همه چيز و همه كس از جمله آفريدگار خودش، بي نياز 

است! حاشا انسان سركشي مي كند، چون خود را بي نياز بيند )علق ۶ و ۷(
دوباره دعا را زمزمه مي كنم: اللَّهُمَّ اغَْنِنِي بحَِلَالكِ عَنْ حَرَامِك. 

خداوندا  اي خالق و مال��ك و نگهدار جهان، من را به وس��يله نعمت هاي حلالت غني كن، نه 
آنطور كه سركش و متكبر بشوم، بلكه به آنگونه كه دلم آرام گيرد و به فضلت چشم و دلم سير 

شود،تا كه از حرام هايت بي نياز شوم. 

ساختار مردم سالار حماس
الله كرم مشتاقي در رش��ته توييتي 
نوشت: ساختار سياسي حماس يكي 
از ش��فاف ترين و مردم س��الارترين 
ساختارهاي گروه هاي فلسطيني و 
حتي دني��اي عرب اس��ت. به دليل 
شرايط خاص فلسطين، حماس سه 
بخش جداگانه دارد. حماس در غزه 
به رياست يحيي سنوار، حماس در 
كرانه باختري به رياست صالح عاروري كه پس از ش��هادتش زاهر جبارين جانشين اوست. 
حماس در خارج كه بر عهده خالد مشعل است.  هر كدام از اين سه قسمت ۱۴ عضو دارند كه 
با رأي دفاتر محلي انتخاب مي شوند. سپس با رأي اين ۱۴ نفر هفت نفر ديگر به شورا اضافه 
مي شوند. رئيس از سوی اين 2۱ نفر انتخاب مي شود. سپس هفت نفر به پيشنهاد رئيس بدون 
حق رأي به شورا اضافه مي شوند.  سپس اعضاي سه بخش )غزه، كرانه، خارج( ۱۹ نفر دفتر 
سياسي را انتخاب مي كنند. آخرين بار سال2۰2۱ انتخاب شدند، انتخابات بعدي 2۰25 است. 
۱۹ نفر دفتر سياسي، رئيس دفتر را انتخاب مي كنند كه عملًا دبيركل حماس است. در سال 

2۰۱۷ و 2۰2۱ اسماعيل هنيه به عنوان رئيس دفتر سياسي حماس انتخاب شده است. 
از ابتداي طوفان الاقصي يك نفر از ۱۹ عضو دفتر سياسي به شهادت رسيده. در مجموع اين 
۱۹ نفر، سابقه حدود يك قرن حبس و زنداني از س��وی رژيم صهيونيستي را دارند و بيش از 
۱۰۰ نفر از اعضاي درجه يك خانواده شان به شهادت رسيده. خليل الحيه با شهادت ۱۹ عضو 

خانواده اش ركورددار است و حالا اسماعيل هنيه. 

هنر اعتماد به نفس: زبان بدن
كانال تلگرامي »مهارت هاي زندگي« 
نوشت: ماي وست، بازيگر و خواننده 
امريكايي، هميش��ه س��خني براي 
گفتن داشت، براي مثال او مي گفت 
»من با دو زبان ح��رف مي زنم، زبان 
بدن و زبان انگليسي.« صحبت كردن 
بدون استفاده از كلمات ممكن است 
به عنوان پديده اي بي س��ابقه به نظر 
برسد. با اين حال حقيقت اين است كه بدن ش��ما داراي واژگان نامتعارف خود است. به هر 
ش��كلي كه مي ايس��تيد، هر نگاهي كه مي كنيد، علامت ها زيادي را از خود نشان مي دهيد 
)نشانه هاي مثبت و منفي.( بدن خود را به عنوان يك برنامه در نظر بگيريد كه دائماً پيام هاي 
ديداري رمز گذاري شده اي را ارس��ال مي كند. ما در اين مقاله مي خواهيم كه به شما كمك 

كنيم تا اين رمزها را به وسيله شاخص هاي ساده زبان بدن رمزگشايي كنيد. 
- ارتباط چشمي: با احساس��ات نگاه كرده و هرگز به كسي خيره نشويد. يك تماس چشمي 
مستقيم با لبخندي روي لب هايتان نش��ان دهنده اعتماد به نفس شماست، درحالي كه چشم 
برداشتن يا به پايين نگاه كردن نشان دهنده خجالت كشيدن، تسليم شدن يا شرم داشتن است. 
- حالت چهره: داشتن يك چهره آرام )اشاره به لبخند زدن( شخصيتي دوست داشتني از 
شما را منتقل مي كند. چپ چپ نگاه كردن، بيش از حد پلك زدن يا تكان دادن ابرو مي تواند 

نشانه عصبانيت باشد. 
- گفتار: به طور هماهن��گ و مختصر صحبت كنيد تا اعتماد به نفس خود را نش��ان دهيد. 
يك سخنراني سريع ممكن است باعث شود ديگران فكر كنند شما در حال گفتن سخناني 

نامربوط هستيد. 
- تن صدا:  صداي خود را معتدل نگه داريد. با تن صداي پايين حرف زدن ممكن است باعث 
شود زير لب س��خن بگوييد و اگر با تن صداي بالا صحبت كنيد، ممكن است منجر به فرياد 

زدن شما شود. 
- دس�ت ها و حركات: از حركاتي هدفمند و س��نجيده اس��تفاده كنيد. دس��ت به سينه 
ايستادن، نگه داشتن دستان در پشت خود يا ضربه زدن با انگشت، نشان دهنده حالت  دفاعي، 

خجالت كشيدن و خسته شدن است. 
- دست دادن: محكم دست دادن با حالتي مستحكم كه نه دردآور و نه سست باشد مي تواند 

حس اعتماد به نفس را انتقال دهد. 
- طرز ايستادن يا نشستن: نشستن يا ايس��تادن با پاهايي صاف روي زمين و شانه هايي 

كشيده به سمت عقب نشان دهنده آمادگي و اعتماد به نفس است. 
- پاها: لرزاندن يا تكان دادن بيش از اندازه پاها و روي هم گذاش��تن پايتان مي تواند طيف 
وسيعي از علامت هاي منفي را از شما منتشر كند كه اين علامت ها مي تواند نشانه  عصبي بودن 

و نداشتن اعتماد به نفس باشد.

صبر كليد رسيدن به موفقيت
علي آذين در توييتي نوشت: يكي از تكنيك هاي موفقيت داشتن صبر 
است، اكثر ما دوست داريم سريع به نتيجه برسيم، براي همين خيلي 
از كارها كه مس��ير طولاني تري دارد را رها مي كنيم، اگر زود به نتيجه 
نرسيديم كار را رها مي كنيم در صورتي كه اگر صبور باشيم حتماً موفق 

خواهيم بود. صبر. صبر. صبر. 

درد كاري نكردن!
كاربري با نام »فريد« نوشت:  روزي دو ساعت بيشتر وقت بذاريم تلاش 
كنيم واسه رشد خودمون درد لحظه اي داره، ولي درد كاري در زندگي 
نكردن ۱۰ سال بعد خودش رو نشون ميده. الان كه درد نداره الان كو 
تا ۱۰سال بعد. مثلًا درد نخوردن غذاهاي لذيذ رو ميشه تو لحظه حس 

كنيم، اما اثرات دوساله  اين پرخوري ها اصلًا قابل لمس نيست.

اين وقت را براي توقف نسل كشي در غزه 
مي گذاشتيد

علي سيستاني در توييتي نوشت: اگر همين تماس هاي پي درپي وزراي 
خارجه اروپايي كه امروز به ايران انجام ميشه، براي صهيونيست ها انجام 

شده بود. امروز شاهد ادامه نسل كشي در غزه نبوديم. 

هر كنش سياسي را با امر وحدت بسنجيم
سعيد احديان در توييتي نوش��ت: تأكيد چندباره و ويژه رهبر انقلاب 
بر وحدت جامعه تكليف ما را براي محقق كردن اين امرِ مهم و حياتي 
بيشتر مي كند. اميدوارم امسال قبل از هر كنش سياسي و رسانه اي با 

مبناي وحدت آن را بسنجيم بعد عمل كنيم. 
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